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Spoločne za jedným
stolom
Americký lekár a zároveň psychológ Leonard

Sax tvrdí, že chronická zaneprázdnenosť, upo-
náhľanosť, honba za úspechom sa v USA pod-
písali pod rekordný počet detí s poruchami
učenia, správania, úzkosťami či odkázaných
na antidepresíva. Tento lekár radí, ako odvrátiť
krízu rodiny. Pomôcť má večera za spoločným
rodinným stolom. Leonard Sax vyzýva rodičov,
aby doslova zabojovali o tento vzácny spoločný
moment aj na úkor zdanlivo príťažlivejších akti-
vít, ktoré sa im ponúkajú v čase rodinnej večere.
Hovorí: „Ak sa krúžok programovania či futbalu
vášho dieťaťa kryje s časom večere, zrušte ho.
Dieťa možno nebude mať ohromujúci životopis,
ale nakoniec vychováte spokojného, odolného
a charakterného jedinca.“ Podľa doktora Le-
onarda Saxa je spoločná rodinná večera spô-
sob, ako budovať charakter svojho dieťaťa.
Pokojné posedenie pri jedle je naozaj oboha-

cujúce. Pri jedle sa uvoľní atmosféra a príjem-
ným posedením sa hoja bolestivé rany. Túto
pravdu využil aj Ježiš. Keď po svojom zmŕt-
vychvstaní prišiel k učeníkom, boli zmätení
a naľakaní. Mysleli si, že vidia ducha. Aby upo-
kojil ich srdcia, Ježiš chce s učeníkmi stolovať.
Za jedným stolom pri spoločnom jedle chce
Ježiš odstrániť dusnú atmosféru. Cez po-
sedenie pri jedle zavládla medzi učeníkmi
príjemná nálada.
Je to výzva pre nás, aby sme porozmýšľali

nad tým, ako sa stoluje v našich rodinách. Urči-
te, že nie je vždy ľahké, aby sa každý deň všetci
členovia rodiny zišli pri spoločnom stolovaní.
Preto sa o to máme snažiť aspoň v nedeľu. Je
to čas, kedy sa rodina môže zomknúť, byť spolu
a cez spoločenstvo budovať správny charakter
detí.
Keď vypukla občianska vojna v Libérii, tisícky

ľudí utiekli do Guiney. Odille Terrová spomína,
ako jedného dňa stretla v Konakry svoju priateľ-
ku Mamoussou. Niesla niekoľko banánov,
za hrsť cukru a tanier ryže. „Kam ideš?“, spýtala
sa jej. „Nesiem jedlo na štadión pre utečencov
z Libérie.“ Vedela, že ich sú tam tisíce, ale pove-
dala si, že aspoň jeden človek si večer ľahne
spať menej hladný. Keď sa jej Odille opatrne
spýtala, či na druhý deň má čo dať jesť svojim
deťom, Mamoussou nevedela, čo bude zajtra.
Niesla všetko, čo mala. Povedala: „Ak si
nechám toto jedlo pre nás, do zajtra sa pokazí.
Ale ak sa podelím s tými, ktorí nemajú nič, Boh
nás požehná a dá nám, čo budeme zajtra po-

trebovať…“
Jedlo nám pomáha žiť a fyzicky rásť.

Spoločné posedenie pri jedle nám pomáha rásť
duchovne.

JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár

DETI NÁJDU VŠETKO V NIČOM. DOSPELÍ NÁJDU NIČ VO VŠETKOM.
(Giacomo Leopardi)

Milí Pobedimčania, užívajte si leto so všetkými jeho vôňami, s dlhými dňami a teplými večermi, nech je o láske a šťastí, o radosti z maličkostí,
o smiechu a krásnych chvíľach s tými, na ktorých záleží. O nás a našom vnútornom svete, ktorý sa rozžiari a prejde ním všetko to teplo letných
dní. Bude to o spomienkach, ktoré ideme vytvárať a ktoré nás budú hriať navždy!

starostka obce

Výzva na zaplatenie nedoplatku
dane z nehnuteľností
a poplatku za komunálne
a drobné stavebné odpady.
Obec Pobedim ako správca dane z nehnuteľ-

ností, dane za psa, poplatku za komunálny
a drobný stavebný odpad, týmto upozorňuje ob-
čanov – daňovníkov na zaplatenie nedoplatkov
daní a poplatkov. V zmysle zákona č. 582/2004
Zb. o miestnych daniach a miestnom poplatku
za komunálne odpady a drobné stavebné odpa-
dy v znení neskorších predpisov a VZN č. 3/2012
bola daň z nehnuteľností a poplatok za komunál-
ny odpad splatná do 15 dní odo dňa nadobudnu-
tia právoplatnosti rozhodnutia.

Touto cestou vyzývame všetkých daňov-
níkov, ktorí doposiaľ daň z nehnuteľností
a poplatok za komunálny odpad za predchá-
dzajúce obdobie neuhradili, aby si túto po-
vinnosť v čo najkratšom čase splnili, a to
buď zaplatením v pokladni OcU, alebo na účet
obce, a tým sa vyhli prípadným sankciám.
V prípade, že daň a poplatky nebudú

uhradené, obec pristúpi k zverejneniu zoznamu
dlžníkov podľa § 52 daňového poriadku. Zo-
znam dlžníkov bude zverejnený na úradnej ta-
buli a internetovej stránke obce. Následne
správca dane pristúpi k vymáhaniu nedoplatkov
dane podľa daňového poriadku ako napr. zadr-
žaním vodičského preukazu alebo zrážkami
zo mzdy alebo sociálnych dávok.

Oznamujeme všetkým
občanom, že:
• orezy zo záhrad, ako aj drevený odpad
(starý nábytok, drevené dvere, drevené
okná), môžu po telefonickom dohovore
s pracovníkmi obce svojpomocne vyvážať
do kontajnera v rámci zberného dvora,
• odpad, ktorý vzniká pri kosení súkrom-
ných záhrad (tráva), je možné svojpomoc-
ne priviezť a vysypať na už existujúce
kopy, ktoré sú vytvorené pri kosení verej-
ných priestranstiev pracovníkmi obce. Bliž-
šie informácie budú
občanom poskyt-
nuté telefonicky,
prípadne e-mailom
(obec .pobed im-
@pobedim.sk),
• je možnosť vyz-
dvihnúť si na obec-
nom úrade žlté vrecia (trojzber) a modré
vrecia (papier), ktoré im pri poslednom vý-
voze neboli dodané, boli objednané chýba-
júce zberné nádoby na papier, ktoré budú
dodané v počte cca 30 ks pre tých obča-
nov, ktorým takáto nádoba nebola doposiaľ
pridelená.

Foto: Eva Pogranová
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Urobené, vybavené, vyriešené, plánované – činnosť v 2. štvrťroku 2023

S ťažkým srdcom sme museli odstrániť sochu sv. Michala archanjela

1. od 1.4.2023 došlo k zmene spôsobu zberu
triedených zložiek odpadov. Spoločný troj-
zber: plasty + obaly z kovu + tetrapaky =
120 l vrecia žlté. Papier = 240 l nádoby
alebo 120 l vrecia modré (pre tých, ktorým
nebola vydaná smetná nádoba). Vrecia si
môžu občania v prípade deficitu prevziať
na obecnom úrade. Pri poslednom vývoze
Marius Pedersen nedodal, čo bolo starost-
kou pripomienkované. Už by mali byť dodá-
vané do každej domácnosti výmenou plné
za prázdne,

2. zaslaná požiadavka na dodanie chýbajú-
cich zberných nádob na papier,

3. Zberný dvor Pobedim – začiatok projektu
v roku 2017, projekt uzatvorený v apríli
2023. Čerpanie dotácie ukončené, zaslaná
žiadosť o platbu, následne schválená Minis-
terstvom vnútra SR (MV SR), zhotoviteľ
i projektový manažér boli finančne vyrov-
naní. Celková výška oprávnených výdav-
kov 206 015,88 €, žiadaná výška nená-
vratného finančného príspevku (NFP)
199 819,60 €. Vykonaná administratívna fi-
nančná kontrola Ministerstva vnútra SR,
boli zistené neoprávnené výdavky – nezrea-
lizované stojisko 2 na Staničnej ulici
(riešené dodatočne), realizačné práce vy-
fakturované vopred, nedodržanie lehôt, ne-
znalosť zmluvy o NFP, riadiacej dokumentá-
cie, bolo zaslaných minimálne deväť upo-
zornení, neposkytovanie súčinnosti pri kon-
trolách, žiadosti o platbu, monitorovacích
správ, neustále žiadosti o predlžovanie
lehôt na doplnenie dokumentácie, nepred-
kladanie monitorovacích správ, ak boli pred-
ložené, tak nekompletné, atď. Na základe
týchto skutočností bola vyčíslená suma ne-
oprávnených výdavkov v celkovej výške
9 752,13 €. Po výzve v januári 2023 boli
všetky vyžiadané správy, dokumentácie
a iné skutočnosti postupne vypracované
a odovzdané v stanovených termínoch.
Dňom zaslania správy z MV SR je projekt
ukončený. Obec požiadala OÚ Nové Mes-
to nad Váhom, odbor životného prostredia
o súhlas na prevádzkovanie zberného
dvora, čakáme na vyjadrenie,

4. odstránenie sochy sv. Michala archanjela –
nutnosť z hľadiska bezpečnosti,

5. voľba hlavného kontrolóra obce,

6. výberové konanie na riaditeľa školy,
7. zriadenie spoločného DHZO s obcou

Brunovce (okrem toho je zmluva aj s obcou
Horná Streda a Podolie, v zmysle §15 ods.
1 písm. b) a §33 ods.3 zákona 314/2001
Z.z.),

8. vybavenie hasičskej zbrojnice novými kon-
ferenčnými stoličkami,

9. vykonaný audit poistných zmlúv, podpísaná
dohoda o zmene správcu poistných zmlúv,

10. výmena 13 okien v priestoroch OcÚ – pô-
vodné okná, ktoré slúžili viac ako 40 rokov,
boli v havarĳnom stave, nebolo možné ich
otváranie či zatváranie, umývanie, pri mani-
pulácii hrozilo vypadnutie,

11. presťahovanie a úprava kancelárií v rámci
OcÚ z dôvodu zlepšenia služieb občanom,

12. stavanie mája, odstránenie mája,
13. zrealizovaná čiastočná výsadba stromov

v obci – ďakujeme p. Bigošovi a Miestnej or-
ganizácii Slovenského zväzu záhradkárov
v Pobedime,

14. rokovanie starostky obce s vedením COOP
Jednota Trenčín, s.d. ako vlastníka budovy
bývalého bufetu pri autobusovej zastávke.
Vlastníkom požadovaná cena za nehnuteľ-
nosť je 85 000 €. Obec požiada o odborný
odhad, na základe ktorého bude jednať
s vlastníkom budovy o novej cene,

15. vykonaná odborná obhliadka obecných
budov, ktoré plánujeme obnoviť (zdravotné
stredisko, kultúrny dom, bývalá MŠ, bývalé
MNV). Zúčastnili sa starostka, projektant,
statik, stavební odborníci, stavená komisia,
poslanci. Výstupy z jednotlivých stretnutí
boli prezentované na OZ dňa 14.6.2023,

16. objednaný, vypracovaný a schválený
nový „Program hospodárskeho rozvoja
a sociálneho rozvoja obce“ (PHRSR). Pô-
vodný bol neplatný, preto sme nemohli
žiadať o dotácie. Nový bol vypracovaný
a schválený OZ dňa 14.6.2023 na obdobie
rokov 2023 – 2030,

17. vypracovaná a podaná žiadosť o dotáciu
„Riešenie migračných výziev v obci“
(podmienené platným PHRSR) – možnosť
získania 52 000 €, ktoré by sme po úspeš-
nom získaní použili na vypracovanie projek-
tovej dokumentácie k niektorej z vyššie uve-
dených budov a mohli tak žiadať o ďalšie
dotácie,

18. oprava verejného osvetlenia a kamerového
systému,

19. oprava obecného motorového vozidla KIA,
20. kúpa novej obecnej kosačky, oprava starej

– ďakujeme PD so sídlom v Pobedime
za ochotu a spoluprácu,

21. Obec Pobedim ako hlavný organizátor
podujatia „Deň detí a rodiny“ – ďakujeme
sponzorom, farskému úradu, ZŠ s MŠ J.
Hollého v Pobedime, miestnym organizá-
ciám obce za zapojenie sa,

22. rokovanie na podnet Krajského pamiat-
kového úradu Trenčín (KPÚ TN)
za účelom prejednania havarĳného stavu
časti národnej kultúrnej pamiatky (NKP)
vodného mlyna v Pobedime (parcela č.
307). Nezávisle od seba boli vypracované
dva posudky a navrhnuté opatrenia
na opravu, ktoré je potrebné zrealizovať
do konca kalendárneho roku. Nesúhlasíme
s uloženými opatreniami. Oprava nie je
možná z hľadiska finančného, ani časové-
ho. Nie je možné zabezpečiť opravu pôvod-
ným materiálom a technológiami, ako to kul-
túrna pamiatka vyžaduje. O dotácie nemô-
žeme požiadať pre duálne vlastníctvo.
Obec požiadala Pamiatkový úrad SR o vy-
ňatie časti mlyna, ktorej je vlastníkom, čaká-
me na stanovisko,

23. oprava a spevňovanie krajnice štátnej
cesty č. III/1222 – Pobedim, smer Horná
Streda z dôvodu značného poškodenia
krajnice a degradácie vozovky. Na podnet
starostky bolo zvolané stretnutie za účasti
zástupcu Trenčianskeho samosprávneho
kraja, konkrétne námestníka dopravy, riadi-
teľa Správy ciest Nové Mesto nad Váhom
a obce, v zastúpení starostka a zástupca
starostky. Na základe štátneho odborného
dozoru správcu komunikácie bolo navr-
hnuté riešenie na opravu najviac po-
škodenej krajnice.

24. projektovaná trasa optika Orange – obec
obdržala žiadosť k predbežnému posú-
deniu,

25. Slovenská správa ciest Nové Mesto
nad Váhom na základe objednávky zreali-
zovala opravu výtlkov na miestnych
komunikáciách (ul. Družstevná, Poštová,
Cintorínska).
Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Dňa 27. septembra 2013 bola socha sv.
Michala archanjela osadená v parku medzi fa-
rou a kostolom. Jej slávnostné odhalenie a po-
svätenie sa uskutočnilo o dva dni neskôr,
v nedeľu 29. septembra 2013 po slávnostnej
hodovej sv. omši. Takmer desať rokov bola
súčasťou nás všetkých. Keďže aj sochy, a naj-
mä tie z dreva, starnú, rozhodli sme sa v apríli
2023 sv. Michalovi dopriať nový šat. Prizvaný
bol odborník na drevo – masív, ktorý po pries-
kume sochy skonštatoval značné poškodenie,
a to najmä vplyvom drevokazného hmyzu a po-
veternostných podmienok. Následne bol prizva-
ný zhotoviteľ sochy, ktorý potvrdil značné po-
škodenie bez možnosti opravy.
Socha sv. Michala

síce nevykazovala von-
kajšie známky po-
škodenia, no stála von-
ku celých desať rokov
bez zastrešenia, ktoré
bolo od začiatku odpo-
ručené zhotoviteľom pre jej čo najdlhšie zacho-
vanie. Dokonca bola aj bez akejkoľvek odbornej
údržby. Preto sa ani nie je čo čudovať, že
vnútorná spodná časť bola úplne práchnivá
a vplyvom vlhkosti a drevokazného hmyzu aj
zdegradovaná. Z dôvodu bezpečnosti nám bolo
odporučené sochu ihneď odstrániť. To sme aj
urobili. Poďakovanie patrí našim dobrovoľným
hasičom, ktorí ochotne pomohli a sochu z parku
previezli.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce
Foto: Eva Pogranová

Vybrané z matriky
Privítali sme:
04.05.2023 Mašán Tadeáš, č. 311
29.05.2023 Makara Tobias, č. 167
09.06.2023 Onder Sofia, č. 407

Manželstvo uzavreli:
-

Rozlúčili sme sa:
21.03.2023 Chalásová Anežka, č. 23, 71 r.
07.04.2023 Miklovič Jozef, č. 149, 69 r.
07.04.2023 Haluščík Jozef, č. 280, 50 r.
01.05.2023 Plichta Mário, č. 390, 50r.
08.05.2023 Haluščík Jozef, č. 280, 79 r.
09.05.2023 Toráčová Monika, č. 310, 94 r.
16.05.2023 Herák Miroslav, č. 296, 68 r.
17.05.2023 Vavrová Mária, č. 383, 82 r.
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Deň detí plný zábavy, smiechu i údivu

Zo života farnosti

Ďakujeme
za pomoc
pri výsadbe v obci

Čo je krajšie, ako vidieť úsmev na tvári dieťa-
ťa? Čo môže byť krajšie ako rozšantené bez-
starostné dieťa, ktorého sa netýkajú problémy
dospelých? Na to sme si mohli dať odpoveď
všetci, ktorí sme boli nejakým spôsobom zainte-
resovaní na podujatí „Deň detí a rodiny“.
Na sobotu 3. júna ho pripravila Obec Pobe-

dim, Farnosť Pobedim a ZŠ s MŠ Jána Hollého
v Pobedime v spolupráci s pobedimskými orga-
nizáciami, rodičmi a aj s prispením sponzorov.
Podujatie otvorili starostka obce Mgr. Andrea
Augustínová a riaditeľka školy Mgr. Jarmila Pas-
tulová.
Pri príchode do Športového areálu Jána Mito-

šinku dostali deti džús, horalku a lístok na jedlo.
Potom bolo už len na nich a ich rodičov, kam sa
skôr vyberú. Na výber toho mali naozaj veľmi
veľa. Rôzne súťaže, futbalové zápasy, streľba
zo vzduchovky na terč (za dodržania všetkých
bezpečnostných opatrení), nafukovací skákací
hrad, maľovanie na tvár, súťaže rodín, spoločné
tancovanie so žiačkami školy a iné.
Hlavnými atrakciami dňa však boli policajti

a hasiči. Policajti priviezli aj dvoch služobných
psov a spolu ukázali, ako prebieha výcvik psa,

ako sa zneškodňuje útočník i ako pes vyhľadá-
va výbušninu v aute. Pre deti bolo veľkým
lákadlom sadnúť si do policajného auta, obliecť
si zásahové oblečenie. To si vyskúšali aj niektorí
dospelí. Policajti za svoje ukážky dostali veľký
potlesk. Predviedli sa aj pobedimskí hasiči, keď
na multifunkčnom ihrisku začali striekať hasičs-
kú penu. Tá poteší vždy všetky deti bez rozdielu
veku. Kým pri policajtoch boli deti v nemom úža-
se, tu ste mohli vidieť ich nefalšovanú radosť.
Nebolo to však len o kultúrnych a športových

zážitkoch. Na svoje si prišli i chuťové a sluchové
bunky. Hudobne akciu zastrešoval Jozef Klimo.
Aj ponuka jedla a nápojov, pripravená organizá-
ciami a rodičmi, bola naozaj bohatá. Guláš,
cigánska, párky, pečený pstruh, bravčové vý-
pečky, tortilly, palacinky, langoše, sladkosti – ur-
čite si vybral každý.
Verím, že všetci, ktorí sa na priebehu „Dňa

detí a rodiny“ akýmkoľvek spôsobom podieľali,
majú z tohto sviatočného dňa takú istú radosť
ako rodičia a deti. Za to im patrí veľké poďa-
kovanie. Eva Pogranová,

predsedníčka kultúrnej komisie pri OZ
Foto: Eva Pogranová

V prvú májovú nedeľu sme si uctili patróna
hasičov, svätého Floriána. Prosili sme
o ochranu pred ohňom a živelnými po-
hromami. Zároveň sme poďakovali miestnym
hasičom za ich obetavú prácu pre farnosť,
obec i široké okolie.
V máji navštívili našu farnosť filmári, ktorí

pod vedením jezuitov pripravujú dokument

o pobedimskom rodákovi P. Michalovi Petrášo-
vi SJ. Dúfam, že ku koncu novembra privítame
medzi nami jezuitov, aby sme sa duchovne
obohatili a pripomenuli si život a dielo P. Petrá-
ša.
Veľkou radosťou pre našu farnosť je vždy

slávnosť Prvého svätého prĳímania. V tomto
roku táto mimoriadna chvíľa patrila deviatim
deťom z Pobedima a Bašoviec. Dúfam, že
k Božiemu stolu budú pristupovať čo najčastej-
šie, aby tak načerpali potrebnú silu.

Teším sa, že sa podarili zreštaurovať ďalšie
časti z hlavného oltára: stĺpy s hlavicami a rez-
bársky dekór. Okrem spomenutých vecí bola
zreštaurovaná socha kráľa Dávida, ktorá
v minulosti zdobila organ farského kostola.

Ďakujem všetkým, ktorí mi pomáhajú v akej-
koľvek oblasti, aby naša farnosť bola pekná
nielen cez budovy, ale zvlášť cez dobré srdcia.

JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár

Ako starostka obce vyslovujem úprimné poďa-
kovanie dvom členom Miestnej organizácie
Slovenského zväzu záhradkárov, konkrétne pred-
sedovi Jozefovi Sýkorovi a revízorovi tejto organi-
zácie, zároveň poslancovi OZ Ing. Ladislavovi
Melicherovi, ktorí prispeli svojou odbornosťou
a šikovnosťou a zrealizovali výsadbu štyroch
nových listnatých stromov na určených miestach
v obci. Jednalo sa o javory poľné. Odborný výber
a dodanie sadeníc zrealizoval p. Peter Bigoš –
ZÁHRADY. Veríme, že tieto majestátne stromy
budú stálou ozdobou a skrášlením našich verej-
ných priestranstiev.

Javor poľný (Acer campestre) u nás patrí k naj-
častejšie vysádzaným stromom vmestských stromo-
radiach a pri novovznikajúcich obytných kom-
plexoch. Tento pôvodom európsky strom si svoj
úspech vyslúžil vďaka vysokej odolnosti voči pove-
ternostným a aj iným vplyvom a dlhovekosti. Javor
poľný predstavuje vysoký strom s guľatou korunou.
Dorastá do výšky 10 až 15 metrov. Svoj pôvod má
v Európe a v západnej Ázii. Listy majú 3 až 5 lalokov,
na jeseň sa krásne sfarbujú do žlta. Kvety nie sú vý-
znamné, kvitnú počas pučania listov. Javor poľný je
nenáročná drevina, ktorá veľmi dobre znáša znečis-
tené ovzdušie, nepriaznivé podmienky a rez.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Máj – lásky čas
Mesiac máj sa spája

s láskou, ale aj s novým začiat-
kom a zrodom nového života.
Májová príroda evokuje
mladosť, sviežosť a energiu.
Stromy, ktoré majú medzi rastli-
nami svoje zvláštne postave-
nie, symbolizujú mýtus boja jari
so zimou, či života so smrťou.
Máj je niekoľko metrov vyso-

ký strom, väčšinou ide o jedľu,
smrek alebo aj brezu. Jeho
kmeň sa očistí od kôry aj
konárov, ktoré sa nechajú iba
na vrchu stromu. Ten je násled-
ne ozdobený farebnými stužka-
mi nádeje. Ich krása rozdáva fa-
rebnú úfnosť každému, koho oko
naň pozrie. Jeho zelený vrcholec
privoláva zdravie pre dedinu
a každého jej obyvateľa. Hovo-
rí sa, že iný kraj, iný mrav,
a preto sa táto tradícia líši
v každom kúte Slovenska. Od-
lišné je zdobenie alebo druh
stromu, niekde býva stavanie
mája spojené s bujarou o-
slavou, takzvaný majáles, inde
sa už len symbolicky postaví

jeden strom uprostred mesta či
dediny. Vztýčený strom tu
ostáva väčšinou celý mesiac,
na konci ktorého sa slávnostne
odstraňuje pri oslave váľania
mája.
V príjemnej atmosfére piat-

kového dopoludnia, konkrétne
28. apríla 2023, sa v našej obci
staval máj – symbol lásky, rados-
ti a jari. Celú akciu organizačne
zastrešoval obecný úrad, tech-
nicky priložili ruku k dielu najmä
hasiči, poľnohospodárske druž-
stvo a pracovníci obce. Poďa-
kovanie patrí všetkým, ktorí sa
nielen zúčastnili tejto akcie a po-
mohli máj postaviť, ale najmä
darcovi stromu, Ivanovi Žitňan-
skému, a tiež členkám Jednoty
dôchodcov v Pobedime, ktoré
boli ochotné a máj pre nás všet-
kých vyzdobili.
Máj, symbol ochrany

pred zlom, zdobil aj náš Pobedim.
Mgr. Andrea Augustínová,

starostka obce
Foto: Mgr. Andrea Augustínová



Číslo 2/2023 Obecné noviny Pobedimčan

Strana 4 www.pobedim.sk

Z rokovania 3. obecného zastupiteľstva

Z rokovania 4. obecného zastupiteľstva

Z rokovania 5. obecného zastupiteľstva

V poradí 3. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa
konalo dňa 16. marca 2023. Prítomných bolo
sedem poslancov, dvaja sa ospravedlnili.
Rokovanie otvorila starostka obce Mgr. Andrea
Augustínová.
Nasledoval bod 2 Kontrola uznesení. V bode

3 neboli vznesené žiadne interpelácie.
V bode 4 starostka tlmočila podnety obča-

nov: úprava zelene na cintoríne, potreba orezať
strom pri autobusovej zastávke a aj pri budove
bývalej materskej školy, čistenie a upratovanie
verejných priestranstiev v obci, podnet ohľadom
psa, ktorý opakovane ohrozuje občanov, najmä
deti. Poslankyňa Mária Desátová tlmočila dota-
zy občanov k rozboru vody, ktorý je organizova-
ný Trenčianskymi vodárňami a kanalizáciami.
V bode 5 sa riešil odpad. Na základe noveli-

zácie zákona o odpadoch a na základe ďalších
zmien právnych predpisov odpadového hos-
podárstva sa v obci Pobedim zásadne mení
spôsob separovania odpadu, a to od 1. apríla
2023. Z toho dôvodu poslanci schválili Novelu č.
2 k VZN č. 2/2016 o nakladaní s komunálnym

odpadom, drobným stavebným odpadom a ob-
jemovým odpadom. Všetky tieto zmeny v zbere
odpadov sú podrobne rozpísané a zverejnené
na webovej stránke obce, na informačnej tabuli
obce, vyhlásené v obecnom rozhlase a leták bol
prílohou novín Pobedimčan č. 1/2023.
V bode 6 sa riešilo vyhlásenie voľby hlavné-

ho kontrolóra obce, keďže funkčné obdobie te-
rajšej hlavnej kontrolórky končí dňa 15.6.2023.
Termín voľby nového hlavného kontrolóra bol
stanovený na 10.5.2023.
V bode 7 poslanci schválili úpravy návrhov

na zriadenie vecných bremien s COOP Jednota
Trenčín, s.d. a Západoslovenskou distribučnou,
a.s.
V bode 8 poslanci schválili žiadosť Vladimíra

Dudíka o rekonštrukciu chodníka, príjazdu, osa-
denie šachty a trativodu.
V bode 9 starostka obce spolu so zástupcom

starostky Martinom Piškulom informovali
prítomných poslancov o návrhu obce Brunovce
zriadiť spoločný DHZO s našou obcou. Poslanci
so zriadením spoločného DHZO súhlasili.

V bode 10 predsedníčka kultúrnej komisie
a poslankyňa Eva Pogranová informovala
o zmenách v Pláne kultúrnych akcií pre rok
2023. Taktiež informovala o novom vydavateľovi
novín Pobedimčan, a to PN Print, s.r.o., Pieš-
ťany. Noviny budú aj naďalej vychádzať štvrť-
ročne.
V bode 11 starostka informovala o túlavých

zvieratách, o stave a riešení budovy predajne
COOP Jednota (bývalý bufet), o strhnutých
plechoch na dvore súčasnej predajne COOP
Jednota, o kontajneroch na stojisku v „jame“
na Staničnej ulici, o mlyne, o budove bývalej
MŠ, o budove bývalého MNV, o verejnom
osvetlení, vysokých nákladoch za energie, atď.
V bode 12 poslanec Gabriel Havrlent pred-

niesol návrh inovatívneho verejného osvetlenia.
Nasledoval bod 13 záver.
Podrobné informácie sú zverejnené na strán-

ke www.pobedim.sk v časti Samospráva, Zasa-
dania Obecného zastupiteľstva 2022 – 2026.

Eva Pogranová,
poslankyňa OZ

V poradí 4. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa
konalo dňa 10. mája 2023. Prítomných bolo päť
poslancov, štyria sa ospravedlnili.
Na programe bolo 6 bodov programu.

Rokovanie zastupiteľstva otvorila starostka
obce Mgr. Andrea Augustínová.
V bode 2 predsedníčka komisie pre ochranu

verejného záujmu Ing. Lenka Miklovičová infor-
movala o priebehu zasadnutia volebnej komisie,
ktorá sa stretla pred zasadnutím OZ. Bola doru-
čená jedna prihláška od Ing. Anny Dekanovej,
doterajšej hlavnej kontrolórky obce, ktorá spĺňa-

la všetky náležitosti. Vzhľadom k tomu, že viac
kandidátov sa neprihlásilo, poslanci zvolili Ing.
Annu Dekanovú za hlavnú kontrolórku obce.
V bode 3 schválili poslanci Rozpočet obce

Pobedim na rok 2023 – úpravu č. 1.
V bode 4 poslanci schválili Záverečný účet

obce a celoročné hospodárenie obce Pobedim
za rok 2022.

Bod 5 Plán hospodárskeho a sociálneho roz-
voja obce – schválenie vstupnej správy. Staros-
tka obce informovala o potrebe vypracovania
nového strategického plánu obce s názvom

Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce
na roky 2023 – 2030, ktorý je dôležitým doku-
mentom strategického rozvoja obce a oboznámi-
la ich so vstupnou správou, ktorá poslúži ako
podklad k jeho vypracovaniu. Na tvorbe tohto do-
kumentu sa budú podieľať zamestnanci Obecné-
ho úradu a poslanci Obecného zastupiteľstva.

Bodom 6 bolo zasadnutie ukončené.
Podrobné informácie sú zverejnené na strán-

ke www.pobedim.sk v časti Samospráva, Zasa-
dania Obecného zastupiteľstva 2022 – 2026.

Eva Pogranová, poslankyňa OZ

V poradí 5. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa
konalo dňa 14. júna 2023. Prítomných bolo šesť
poslancov, traja sa ospravedlnili. Na programe
bolo 18 bodov programu. Rokovanie zastupiteľ-
stva otvorila v bode 1 starostka obce Mgr. An-
drea Augustínová.
Po bode 2 Kontrola uznesení nasledoval bod

3 Podnety občanov, ktoré tlmočili poslanci.
Prerokovávalo sa osvetlenie na Poštovej a Cin-
torínskej ulici, jeho časté výpadky. Osvetlenie
bolo opravované, ale je niekde porucha, tak vý-
padky pokračujú. Rieši sa to. Pripomienka bola
aj k stavu cesty okolo sochy sv. Floriána. Po
daždi zostáva cesta zaplavená, voda z nej
nemá ako odtiecť.

Bod 4 Interpelácie – neboli vznesené.
Ďalej sa riešil v bode 5 protest prokurátora

proti všeobecne záväzné nariadenia (VZN)
obce o niektorých podmienkach držania psov.
Následne na to v bode 6 bolo schválené nové

VZN obce Pobedim o niektorých podmienkach
držania a chovu psov.

Bod 7 patril žiadosti o nájom/odkúpenie
obecných pozemkov od pána Ondreja Súčan-
ského z Čachtíc.
V bode 8 sa prerokovala žiadosť pána Marti-

na Žákovica o povolenie stavebných úprav.
V bode 9 sa riešil zámer obce o odkúpenie

pozemku č. 2144. Poslanci sa zhodli na názore,
že z hľadiska prípadnej novej výstavby v tejto
lokalite by bolo vhodné odkúpiť daný pozemok.
S kúpou súhlasia.

Bod 10 sa týkal žiadostí občanov Matúša He-
ráka, Danky Radošinskej a Slávky Toráčovej o
odkúpenie obecných pozemkov.
V bode 11 sa rokovalo o žiadosti o nájom

nebytových priestorov v zdravotnom stredisku,
konkrétne zubnej ambulancie pre nového zub-
ného lekára.
V bode 12 bola schválená nájomná zmluva

pre COOP Jednota Trenčín, s.d.
V bode 13 bol schválený plán kontrolnej čin-

nosti hlavnej kontrolórky obce Pobedim na 2.
polrok 2023.

V bode 14 bolo schválené VZN obce Pobe-
dim č. 2/2023 o výške príspevku na čiastočnú
úhradu nákladov na činnosti škôl a školských
zariadení v obci Pobedim.
V bode 15 poslanci schválili Program hos-

podárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce
Pobedim na roky 2023 – 2030.

Bod 16 zahŕňal informácie starostky, ktorých
bolo veľmi veľa. Aby neboli zverejňované dva-
krát, môžete si o nich podrobne prečítať v inej
časti novín.

V bode 17 sa poslanec Rastislav Čop infor-
moval k dotácii, ktorá bola schválená v minulom
roku pre futbalistov na opravu telocvične.
Posledný bod programu č. 18 patril starostke.

Poďakovala všetkým prítomným za účasť a 5.
zasadnutie OZ vyhlásila za ukončené.
Podrobné informácie sú zverejnené na strán-

ke www.pobedim.sk v časti Samospráva, Zasa-
dania Obecného zastupiteľstva 2022 – 2026.

Eva Pogranová, poslankyňa OZ

Uctili sme si pamiatku sv. Floriána
Začiatok mája je pre hasičov sviatočným obdobím. Členovia DHZ Pobedim si 7. mája, ako už

býva každoročne zvykom, uctili svojho patróna sv. Floriána slúžením svätej omše za ochranu
pred živelnými pohromami a Božiu pomoc pri zásahoch. Po sv. omši sa sprievod premiestnil ku so-
che sv. Floriána, kde predseda DHZ Pobedim Martin Piškula požiadal minutou ticha o uctenie si
zosnulých hasičov. Následne pripomenul ako vznikol sviatok sv. Floriána. Starostka obce Mgr. An-
drea Augustínová vo svojom príhovore poďakovala členom za ich zásahovú činnosť, ktorú usilovne
vykonávajú vo svojom okolí. Na záver sa všetkým zúčastnením prihovoril dôstojný pán JCLic. Mgr.
Ľuboš Tvrdý.
Touto cestou by som sa chcel všetkým poďakovať, že svojou účasťou prispeli k zachovaniu

úrovne tradície, na ktorú sa tak trocha pozabúda. Martin Piškula, predseda DHZ Pobedim
Foto: archív DHZ
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Pobedimský hasiči cvičili vo Výcvikovom priestore HaZZ Lešť
Vo Výcvikovom centre Hasičského a zách-

ranného zboru Lešť sa v dňoch 26. a 27. mája
2023 uskutočnila cyklická príprava dobrovoľ-
ných hasičských zborov obcí Pobedim, Hôrka
nad Váhom, Hubice, Drahovce, Skalica, Gbely
a Vrbové. Dobrovoľní hasiči počas prípravy zís-
kali výcvik od profesionálnych hasičov s využi-
tím moderných trenažérov:
• SMOKE & NOISE – výcvik v zadymených

priestoroch pomocou autonómneho dýchacieho
prístroja (ADP).
• SKLAD – vyhľadávanie osôb vo vnútri veľké-

ho objektu v zadymenom priestore pomocouADP
• Diaľková doprava vody – sériové a paralel-

né dopĺňanie cisternových automobilových
striekačiek (CAS).
• Dopravná nehoda – zásah pri dopravnej

nehode, prvá predlekárska pomoc, vy-
slobodenie osôb z vozidla.
• Požiar osobného vozidla – hasenie vodou,

hasenie penou pomocou ADP.
Dobre vycvičení hasiči môžu potom zasaho-

vať pri udalostiach rozsiahleho charakteru ako
sú napr. požiare vo vnútornom priestore, povod-
ne, lesné požiare, požiare v prírodnom pro-
stredí, kalamity a pod. Výcviky dobrovoľných
hasičov zaradených v kategórii A1 a A budú pre-
biehať počas celého výcvikového roka.
Za DHZOPobedim sa zúčastnilo celkovo deväť

hasičov: Martin Piškula, Martin Vrba, Lukáš
Augustín, Ján Ivanič, Ľuboš Melicher, Martin
Volár, Juraj Volár, Mário Ješko a Michal Palkovič
pomocou technikyAHZS MB Vario a DAMultivan.

Martin Piškula, veliteľ DHZO Pobedim

Taktické cvičenie DHZO Pobedim v Hornej Strede
Dňa 16. júna 2023 sa konalo súčinnostné

cvičenie integrovaného záchranného systému,
na ktorom sa zúčastnili Hasičský a záchranný
zbor (HaZZ) Okresné riaditeľstvo Nové Mesto
nad Váhom, DHZO Pobedim a DHZO Hôrka
nad Váhom.

Išlo o taktické cvičenie zamerané na likvidá-
ciu požiaru v učebni základnej školy v obci
Horná Streda s následnou evakuáciou zrane-
ných osôb z ohrozeného objektu.
Ďalšou úlohou taktického cvičenia bolo pre-

veriť súčinnosť s koordinačným strediskom IZS,

jeho záchrannými zložkami a tiež súčinnosť
s požiarnou hliadkou určenej školy a evakuáciu
žiakov a učiteľov ZŠ Horná Streda.

Martin Piškula,
veliteľ DHZO Pobedim

Znížte riziko vzniku požiaru v kuchyni na minimum
Kuchyňa je jedna z najnebezpečnejších

miestností v našej domácnosti. Preto je potreb-
né spraviť všetko pre to, aby sme zabránili vzni-
ku požiaru.
Nemusí sa stať nič, avšak ak sa stane, tak

dôsledky môžu mať katastrofálne následky. Aj
tu platí, že základom úspechu je správna pre-
vencia. Stačí dodržiavať niekoľkých jednodu-
chých pravidiel.
Odporúčania pre domácnosť:
• Bezpečnejšia je indukčná varná doska, ako
plynová varná doska.
• Dbajte na pravidelné čistenie sporáku
od nečistôt a mastnoty.
• Dbajte na pravidelné čistenie digestoru, čím
zabránite šíreniu požiaru.

• Pri požiari použite ideálne práškový hasiaci
prístroj (ktorý neobsahuje vodu), prípadne ha-
siacu deku.
• Porozmýšľajte nad inštaláciou hlásiča požiaru,
ktorý vás včas upozorní na vzniknutý požiar.
• Neskladujte veci nad sporákom.
• Dávajte pozor na akýkoľvek neobvyklý zápach
vychádzajúci z elektrického zariadenia.
• Nepoužívajte poškodené elektrické za-
riadenia.
• Nepripájajte do jednej zásuvky viacero „roz-
dvojok“ a „predlžovačiek“ pre zapojenie niekoľ-
kých spotrebičov (aj zásuvka ma svoje limity).
Odporúčania pri varení:
• Nevarte ospalí alebo pod vplyvom alkoholu.
• Pri varení neodchádzajte z kuchyne, ak sa po-
trebujete vzdialiť sporák vypnite.

• Ak varíte alebo pečiete jedlá, ktoré potrebujú
dlhšiu dobu tepelnej úpravy, pravidelne ich kon-
trolujte, nastavte si budík.
• Umiestňujte hrnce, panvice najskôr na zadné
miesta sporáku.
• Pri varení dávajte pozor na voľné časti ob-
lečenia – ideálne je mať priliehavý odev.
• Nenakláňajte sa nad zapnutý sporák.
• Utierky a horľavé výrobky umiestňujte ďalej
od varnej dosky.
• Pri deťoch si stanovte bezpečnú zónu okolo
sporáka, do ktorej by počas varenia nemali
vstupovať.
Prosíme, nepodceňujte riziko požiaru, chráň-

te svoje domovy i životy.

Barbora Palkovičová, členka DHZ Pobedim

Poľovníci bilancovali rok 2022 a plánovali rok 2023
Poľovnícke združenie (PZ) Pobedim opäť

po roku bilancovalo. Dňa 12. marca 2023 sa
konala výročná členská schôdza, ktorú otvoril
predseda Jozef Gula. Privítal prítomných členov
a hostí, ktorými boli za obec p. starostka Mgr.
Andrea Augustínová, poslankyňa, kronikárka
obce a predsedníčka kultúrnej komisie Eva
Pogranová a za Poľnohospodárske družstvo
agronóm a agrotechnik Ing. Róbert Melicher.
Činnosť nášho Poľovníckeho združenia bola

zameraná najmä na starostlivosť o zver, jej
pravidelné prikrmovanie a tiež na brigádnickú
činnosť. Spoločne sme zberali ďatelinu a kŕm-
nu repu pre zver na zimu z nameranej výmery
od poľnohospodárskeho družstva, opravovali
posedy a kŕmne zariadenia. V uplynulom roku
2022 sa opäť nekonal ani odchyt zajacov z dô-
vodu dlhodobého poklesu stavu tejto zveri
za ostatných 14 rokov. V minulosti to bola veľmi
obľúbená celoobecná a spoločenská akcia, kde
sme sa radi stretávali. No dnes už len
s úsmevom spomíname. Taktiež si pamätáme,
koľko zajačikov skončilo pod kolesami áut. Te-
raz je situácia práve opačná, kde už takmer
zajaca nevidieť a autá zrazia skôr srnčiu zver.
Svedčí o tom veľmi veľa kusov uhynutej srnčej
zveri aj popri ceste.

Členovia PZ sa podieľali na organizovaní
viacerých spoločenských podujatí v rámci
dobrej spolupráce s obcou a organizáciami pô-
sobiacimi v našej obci. Či už to bol veľký deň
detí v našom Športovom areáli Jána Mitošinku,
alebo v decembri na vianočných trhoch. Poľov-
nícky guláš z diviny určite všetkým chutil.
Plnenie úloh a činností nášho PZ dokazujú

výročné správy jednotlivých úsekov. Vypočuli
sme si správy o činnosti, ďalej finančného
a poľovného hospodára a kontrolóra za rok
2022. V závere hodnotenia poďakoval predseda
PZ doterajšiemu starostovi Mgr. Martinovi Led-
nickému za vzájomnú pomoc a spoluprácu,

za poskytnutie dotácií na činnosť a za celkovú
podporu v uplynulých volebných obdobiach.
Zároveň uviedol presvedčenie, že spolupráca
s obcou a novou pani starostkou Mgr. Andreou
Augustínovou bude úspešne pokračovať aj
naďalej.
Nasledovala diskusia.Ako prvý vystúpil doteraj-

ší starosta obce Mgr. Martin Lednický a rovnako
poďakoval poľovníckemu združeniu za spolu-
prácu a pomoc aj pri konaní dňa detí, vianočných
trhoch, brigádach pri viacerých akciách „Upracme
si Pobedim“ a mnohých ďalších.
O slovo požiadala aj starostka obce Mgr. An-

drea Augustínová. Vyslovila ubezpečenie, že
spolupráca obce a nášho poľovného združenia
bude pokračovať aj naďalej. Eva Pogranová in-
formovala o pripravovaných kultúrnych poduja-
tiach.
Po krátkej diskusii členov, PZ prĳalo záverečné

uznesenie a predseda ukončil oficiálnu časť vý-
ročnej členskej schôdze. Nasledovalo malé ob-
čerstvenie, ktoré pre nás pripravili kolegovia.
Na výbornom slávnostnom obede sme si všetci
veľmi pochutili. Polievka a hlavné jedlo boli naozaj
skvele pripravené. Ďakujeme našim kuchárom.

Mgr. Martin Lednický, kontrolór PZ Pobedim
Foto: archív PZ Pobedim

Foto: archív DHZO
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Posledný štvrťrok školského roka 2022/2023 v našej škole
Ani tento štvrťrok nebola v našej škole núdza

o množstvo pekných podujatí.
Stalo sa už tradíciou, že v marci sa lúčime

s pani Zimou vynášaním Moreny. 24. marca
2023 po besede so známym spisovateľom
Braňom Jobusom sme sa zhromaždili
pred školou a spoločne sme Morenu odprevadi-
li, zapálili a utopili v potoku Dubová.
Počas Marca mesiaca knihy sa na našej

škole uskutočnili viaceré podujatia.
V rámci prehliadky malých divadelných

skupín sa 27. marca náš štvorlístok prezentoval
v Mestskom kultúrnom stredisku v Novom Mes-
te nad Váhom divadelným predstavením Ovoc-
níčkovia.
31. marca sa uskutočnilo v priestoroch školy

stretnutie s obecnou kronikárkou pani Evkou
Pogranovou. Bolo to jedno z najúžasnejších
stretnutí. Deti prejavili obrovský záujem o to, čo
sa písalo v našich starých kronikách. Dozvedeli
sa, že práca kronikárky je nielen veľmi zodpo-
vedná, ale aj náročná. Pani kronikárku zasypali
množstvom otázok. Keďže mnohé zostalo ešte
nezodpovedané, dohodli sme sa na ďalšom
stretnutí. Deti vypracovali krásne projekty, ktoré
svedčia o tom, že ich beseda veľmi zaujala.
Ešte raz srdečne ďakujeme, pani Pogranová.
Veľmi milým podujatím bol aj Literárny

detektív, kde deti pátrali po odpovediach
na otázky zadané z rôznych kníh a mali mož-
nosť získať tzv. „neskúšanku“ – poukážku, ktorú
mohli využiť v prípade, ak sa nepripravili
na hodinu.
V marci nezaháľali ani naši malí škôlkari.

V materskej škole sa uskutočnil prvý ročník
prednesu moderných básní s názvom Mám
básničku na jazýčku. Deti si mohli vyskúšať

recitovanie básní podobne ako starší žiaci v zá-
kladnej škole na recitačných súťažiach. Každý
malý recitátor bol odmenený diplomom a balíč-
kom s prekvapením.
V apríli sme využili ponuku pána Ing. Tomáša

Mlynského z Balneologického múzea v Pieš-
ťanoch, ktorý našim žiakom porozprával o Dobe
ľadovej a o lovcoch mamutov.
Druhámájová nedeľa je každoročne venovaná

našim mamičkám, babičkám. Naše deti si
pre svoje mamičky pripravili kyticu vďaky v podo-
be básničiek, pesničiek, tančekov i scénok. Miest-
ne účelové zariadenie sa v piatok 12. mája zaplni-
lo do posledného miesta. Deti svojím úprimným
vystúpením prejavili vďačnosť a lásku svojim
mamičkám i babičkám, ktoré tak veľmi milujú.

V rámci prevencie proti šikane a kyberšikane
sme pre žiakov zorganizovali interaktívny prog-
ram s názvom Nedaj sa, hovor o tom.
2. júna sa uskutočnila prednáška určená

žiakom 1. stupňa – Dopravná výchova (1. a 2.

ročník), Zdravý životný štýl (3. a 4. ročník)
a prednáška určená žiakom 2. stupňa Ako si
nájsť kamaráta (5. – 7. ročník) a Prevencia
látkovej závislosti (5. – 7. ročník).
Aj v tomto roku sme v dňoch 22.05. až

26.05.2023 zorganizovali školu v prírode. Deti
strávili týždeň plný zábavy a oddychu v krásnom
prostredí priehrady Nitrianske Rudno.
V spolupráci s obcou a RZ a ďalšími zložkami

sme v športovom areáli Jána Mitošinku 3. júna
pripravili Deň detí a rodiny.
2. júna 2023 sa v obci Častkovce naši malí

škôlkari zúčastnili športovej olympiády.
Usporiadatelia pripravili pre deti rôzne zaují-
mavé stanovištia so športovými disciplínami.
Deti zabávali aj maskoti Mimoň, Šmoulinka,
Elza a Máša. Každý škôlkar za svoj športový vý-
kon dostal medailu a vyžreboval si v detskej lo-
térii odmenu vo forme darčeka. Zážitkom
pre deti bola i samotná cesta autobusom. Táto
akcia bola zároveň koncoročným výletom.
Koncoročnými výletmi sa to len tak hemží aj

v základnej škole. Žiaci navštívili Bratislavu –
výlet Prešporáčikom, Medolandiu v Dolnej
Krupej a Múzeum holokaustu v Seredi.
Školský rok 2022/2023 mieri do cieľa. Odme-

nou za vynaloženú námahu budú výchovno-
vzdelávacie výsledky na vysvedčení. Niekto
bude spokojný viac, niekto menej. Chcem sa
poďakovať všetkým pedagogickým aj nepedago-
gickým zamestnancom za ich námahu a prácu
vynaloženú pre deti, pre nás všetkých. Želám
všetkým pekné prázdniny a peknú dovolenku.
Oddýchnite si a načerpajte nové sily do šk. roku
2023/2024. Dovidenia 4. septembra 2023.
Mgr. Jela Košútová, zástupkyňa riaditeľky školy

Foto: archív ZŠ s MŠ Jána Hollého

Prvý polrok folklórnej skupiny Pobedimčan v kocke
Milí priaznivci folklóru, po dlhšej dobe sme sa

vám opäť rozhodli prihovoriť a predstaviť Vám
niečo z poslednej činnosti našej folklórnej skupi-
ny.
Rok 2022 sme úspešne ukončili vystúpením

na Vianočných trhoch v Pobedime. Tóny
kolied, za sprievodu heligonky a gitary, sa niesli
celým trhoviskom. Taktiež ste si mohli v našom
stánku pochutiť na výbornej medovinke, zakúpiť
vianočné pečivo, oblátky na štedrovečerný stôl,
či nejakú drobnosť pre potešenie.
Do nového roka 2023 sme vykročili s veľkou

výzvou. Dňa 15. apríla sa pod záštitou Trenčian-
skeho osvetového strediska konala v obci Dolná
Súča regionálna postupová súťaž a prehliadka
folklórnych skupín „Nositelia tradícií“, ktorej
sme sa zúčastnili.
Po skúsenostiach z predošlých ročníkov či

iných folklórnych vystúpení sme sa rozhodli
predstaviť s niečím novým. Väčšina dedinských
skupín sa bojí, resp. sa im nechce púšťať
do spracovania tém, ktoré by mali byť ich hlav-
nou náplňou. Väčšinou sa prezentujú iba
spevom, prípadne tancom. Úplne vymizli témy
socionormatívnej kultúry, nevidíme svadby, krs-
tiny, drápačky, vianočné pásma, betlehemské
hry. Ani činnosti z bežného života na dedine,
ako napríklad znázornenie rôznych podomo-
vých kupcov, remeselníkov, ako sú drotár, met-
lár, či handrár. A práve toto bolo námetom

pre naše vystúpenie. Žartovné piesne a vtipné
rozhovory v pásme s názvom „Aj cez robotný
den je v Pobiedzime veselo“ vyčarili nejednému
divákovi úsmev na tvári.
Dlhé prípravy a nácviky, zháňanie rekvizít,

chystanie krojov či príprava samotných textov si
vyžiadali nemalé úsilie. Avšak všetka tá námaha
nezostala bez odmeny a FSk Pobedimčan sa
mohla spoločne tešiť zo zisku strieborného
pásma.
Po vystúpení nasledoval odborný seminár

pod vedením samotných porotcov súťaže, kde
nám vysvetlili, v čom sa treba zlepšiť, či naopak,
v čom bolo naše vystúpenie zaujímavé a jedi-
nečné. Ich rady si veľmi ceníme, pretože nám
pomôžu pri príprave ďalších pásiem.
Medzi ďalšie z našich každoročných aktivít

patrí aj svadobné krojované čepenie. Tento
polrok sme boli na dvoch svadbách v blízkom
okolí. Nevesty sme za sprievodu krásneho
spevu zbavili vienka a hlávku sme im ozdobili
ručníkom či čepcom. Ale ani ženísi neobišli na-
prázdno. Namiesto nádherného zdobeného
pierka z rozmarínu a kvetov im na klopách pri-
stálo pierko z kohúta a na plecia dostali riadny
chomút.
Naša činnosť však zďaleka nekončí. Naďalej

budeme pokračovať v rozvíjaní ľudových
tradícií, zvykov, tancov a piesní a v reprezen-
tácii našej obce a jedného z najkrajších kro-

jov na Slovensku. V tomto roku 1. júna (naj-
starší zápis o folklórnej skupine) naša folklórna
skupina oslávila 76 rokov. To už je pozoruhod-
ný vek, no uznajte sami.
Preto dúfame, že nám i naďalej zostanete

vernými priaznivcami a prídete nás podporiť po-
tleskom, alebo si s nami dokonca zaspievate.
Napokon, môžete sa ku nám aj pridať. Pomôžte
nám spolu zachovávať to naše krásne, Po-
biédzké!

Andrea Nedbalová,
vedúca FSk Pobedimčan
Foto: Zuzana Pogranová
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Členovia JDS pomáhajú, zabávajú i vzdelávajú sa
Členovia ZO JDS Pobedim mali aj v posled-

nom období množstvo aktivít.
Ako už býva zvykom, pomáhame pri obec-

ných akciách. Šesť členiek našej JDS ozdobilo
27. apríla dedinský máj, ktorý tradične stojí
pred „svadobkou“. Svojimi šikovnými rukami na-
strihali farebné stužky, naviazali viacfarebné
zväzky, ktoré poviazali na stromček. Naše člen-
ky boli nápomocné i pri akcii „Deň detí a rodiny“.
Vybrali sme sa i za kultúrou. Hudobná skupi-

na Kandráčovci sa teší u poslucháčov veľkej
obľube, preto sa aj našich dvadsaťpäť členov
išlo 23. apríla pozrieť na ich koncert v Dome
umenia v Piešťanoch. Koncert bol spestrený vy-
stúpením hostky herečky Natálie Puklušovej.
Užili sme si dve hodiny piesní – hitov, z ktorých
išla veľká emócia a zároveň rozospievali celé
publikum. Po koncerte nasledovalo fotenie
so skupinou Ondreja Kandráča.
Po krátkom čase sme sa opäť vybrali

do Domu umenia v Piešťanoch. Tentokrát desať
členov JDS dňa 1. mája navštívilo predpre-

mierové veľkolepé predstavenie súboru Lúčnica
s programom Koločas. Koločas je slovo, ktoré
reprezentuje kolobeh života. Všetko sa niekde
začína, všetko sa niekde končí. Program odrá-
žal stále živú, bohatú a rôznorodú slovenskú
kultúru, zvyky a tradície, ktoré boli a stále sú
súčasťou našich každodenných životov.
Priniesol príbeh o sile lásky a obyčajov v živote
muža a ženy. V sprievode živého orchestra sa
na javisku predstavil 45-členný tanečný súbor
a spevácka skupina.
Dňa 3. mája sa dve členky ZO JDS vybrali

za kultúrou do hlavného mesta Bratislavy. Zau-
jalo ich vystúpenie Radošinského naivného
divadla pod názvom Madonna s dieťaťom. Hu-
morné predstavenie sa členkám veľmi páči-
lo, dobrú náladu a úsmev na perách si doniesli
až domov.
Dňa 9. mája 2023. sa tridsať členov stretlo

v jedálni nového kultúrneho domu na prednáške
o poskytovaní prvej pomoci. V úvode zástupky-
ňa spoločnosti Agentúra domácej ošetrovateľ-

skej starostlivosti p. Hrabovská predstavila
zdravotné služby, ktoré poskytujú a sú určené
najmä imobilným a ťažko mobilným pacientom
po prepustení z nemocnice, po úraze, operá-
ciách, cievnych mozgových príhodách, chronic-
kým a onkologickým pacientom.
Pútavým spôsobom nám p. Kováčová pripo-

menula dôležité zásady poskytovania prvej po-
moci pri rôznych životných situáciách. Rozo-
brala, čo robiť pri ohrození života alebo zdravia,
najmä keď ide o to najcennejšie, čo máme, a to
vlastný život. Prednáška bola vzácnym oboha-
tením vedomostí všetkých zúčastnených. Verí-
me, že informácie o podaní prvej pomoci nebu-
deme musieť využiť v praxi. Ak však takáto situ-
ácia nastane, treba si zapamätať: „Akákoľvek
prvá pomoc je lepšia ako žiadna“.
Ráno 17. mája sa tridsaťdeväť účastníkov vy-

dalo na výlet smer Skalica. Ako prvé sme nav-
štívili trdelnikáreň u Havlíkú v Skalici, kde sme
ochutnali Skalický trdelník – prvý potravinársky
výrobok s Chráneným zemepisným označením.
Prehliadku mesta so sprievodkyňou sme začali
Domom kultúry, navštívili sme Jezuitský kostol
sv. Františka Xaverského a poslednou zastáv-
kou bola expozícia kníhtlačiarne. Plavbu loďou
po Baťovom kanáli sme žiaľ nemohli absolvovať
pre vysokú hladinu v kanáli a zaplavené mólo.
Preto sme sa rozhodli navštíviť zámok v neďa-
lekej českej Strážnici. Pri prehliadke sme si po-
zreli aj zámockú knihovňu, stálu expozíciu hu-
dobných nástrojov a taktiež výstavu bábok
a bábkarských hračiek.

Anna Melicherová,
predsedníčka ZO JDS Pobedim

Foto: Eva Pogranová

Rekordný rok 2022 v PD Pobedim
V roku 2022 sme mali historicky najvyšší

zisk. Ceny komodít vystrelili do astronomických
výšok. Niektoré ceny sme zachytili v najvyšších
úrovniach, ale v podstate všetky boli rekordné.
Bohužiaľ bola to len záležitosť roku 2022 a aj
keď väčšina odberateľov a analytikov predpo-
kladala, že to bude trvalejší stav, v tomto roku
sa ukazuje že to bol len prechodný jav a ceny
komodít neustále klesajú. Podobne sú na tom

ceny hnojív, ktoré prudko vyleteli a momentálne
klesajú, ale to je asi zatiaľ jediná svetlá výnim-
ka. Ostatné náklady ako energie, osivá, chémia,
stroje, náhradné diely a ostatné vstupy do výro-
by každoročne rastú. Teraz vzrástli skokovo
v priemere o 20 a viac percent.
V tomto roku sme začali aj so zvyšovaním

nájomného za ornú pôdu pre majiteľov po-
zemkov až na cenu 140 €/ha za rok. Postupne
budeme posielať nové návrhy nájomných zmlúv
so zvýšenou cenou nájomného. Je to určite
dobré pre majiteľov pozemkov, ale pre nás to
bude náročnejšie na zabezpečenie peňazí
na nájomné.
Určite ste si na našich poliach všimli vynecha-

né pásy. Doterajšie dotácie na plochu nám zní-
žili a ešte aj tieto znížené dotácie podmienili
okrem iných podmienok aj tzv. biopásmi
a úhorom. Ak chceme dostať aspoň tie znížené
dotácie, musíme spĺňať veľa podmienok.
Spomeniem na ilustráciu iba niektoré: 70 ha
parcelu musíme rozdeliť minimálne 12 m biopá-
som na 50 ha a 20 ha rovnakej alebo inej plodi-

ny. Biopás musíme obsiať predpísanými zme-
sami plodín. Ak má parcela viac ako 100 ha,
musia byť dva biopásy. Určité percento z cel-
kovej výmery musíme nechať úhorom a taktiež
obsiať predpísanou zmesou. Tieto plochy ne-
môžeme hnojiť ani ošetrovať a sú predpísané
termíny, kedy ich môžeme pokosiť, v niektorých
prípadoch pomulčovať. Celkovo nám úhor
a biopásy na našej výmere urobia výpadok
zhruba 45 ha ornej pôdy. V tomto roku sme
nechali úhorom celú parcelu „Částkovské“
pri čerpačke, potom „pasienok“ v areáli družstva
a na „Podkladí“ zhruba 4 ha pri sušičke a 4 ha
v base za „Částkovským“.
Zo všetkých plodín, ktoré sme v minulom roku

pestovali, ekonomicky najlepšie vyšla pšenica
ozimná. Bolo to aj vďaka vynikajúcim cenám.
Jačmeň aj pri vynikajúcich cenách vyšiel bohu-
žiaľ v záporných číslach.

Slnečnica, ktorú sme navýšili na 175 ha, dala
úrodu o tonu nižšiu ako minulý rok. Z veľkej čas-
ti kvôli chýbajúcim zrážkam, ale pri výborných
cenách, ktoré sme mali zazmluvnené, vyšiel
zhruba rovnaký kladný výsledok ako rok pred-
tým.

Kukurica s úrodou 5,5 t/ha je jedna z najslab-
ších, aké sme kedy mali. V kombinácii s cenou
za energie a sušenie, ktoré sme museli zaplatiť,
vyšla jednoznačne najhoršie zo všetkých
plodín, ktoré sme v minulom roku pestovali.
Bolo to spôsobené počasím a suchým letom,
kde jesenné prehánky už nepomohli zvýšiť úro-
du. V tomto roku sme ešte ponížili výmeru kuku-
rice.

V cukrovej repe pokračujeme v pestovaní
tzv. CONVISO repy, kde sme opäť dosiahli klad-
ný výsledok aj vďaka lepším cenám, ktoré nám
cukrovar doplatil vzhľadom na svetové ceny
cukru. Vďaka novej technológii sa nám darí udr-
žať čistý porast počas celej vegetácie, čo má
nemalý vplyv na jej celkový výsledok. Ak by po-
čas leta prišli aspoň dáke zrážky, mohlo to do-
padnúť ešte oveľa lepšie.
V živočíšnej výrobe (ŽV) bol minulý rok viac

menej stabilný. Celkovo sme sa v ekonomike

ŽV dostali znova skoro na nulu. Máme problém
s personálnym obsadením v ŽV. Od minulého
roku máme zamestnaného človeka cez pracov-
nú agentúru.
V minulom roku sme podali projekty

na nákup strojov. Z nich sme už zakúpili:
• traktor New Holland T5.120,
• rozmetadlo priemyselných hnojív AMAZO-
NE ZA-V 3200 SPH s presnejšou a variabil-
nou aplikáciou hnojiva,
• čelnú kosu New Holland F320P Discutter
budeme potrebovať najmä na biopásy a úhor,
aby sme hmotu z nich mohli využiť,
• mulčovač KVERNELAND FXF 640, potreb-
ný na mulčovanie biopásov, úhoru, slnečnice
alebo kukurice po zbere,
• druhý náves ZDT Mega 21, čím pokryjeme
potreby odvozov v cukrovej repe,
• traktor New Holland T5.130 automat.
Opravili sme strechy na sýpke a na dielni.

Okrem týchto sa nám podarilo dokončiť opravy
striech na prístrešku na sýpke, prístrešku
na vlečky za dielňou a strechu nad šatňami
a halou vedľa šatní oproti pozberkám. Kde to
bolo potrebné vymenili sa zvody a ríny.
V tomto roku nás oslovujú majitelia pozemkov

s tým, že dostávajú ponuky od fiktívnych, ale
aj reálnych spoločností ohľadom záujmu
o prenájom, ale aj o kúpu pozemkov. Väčšinou
sú to iba priekupníci, ktorí sa snažia zarobiť
na kúpe a predaji pozemkov. Chcem Vás preto
požiadať, ak plánujete predať ornú pôdu,
alebo poznáte niekoho, kto chce predať
pôdu, na ktorej hospodárime, oslovte,
prosím, aj naše družstvo, aby sme Vám mohli
vypracovať ponuku na kúpu ornej pôdy.
Na záver sa chcem poďakovať všetkým za-

mestnancom, ale aj dôchodcom a dohodárom,
ktorí nám vždy ochotne počas celého roka po-
máhali, keď sme to potrebovali s prácami
na poliach, v živočíšnej výrobe, pri opravách
a údržbe budov, areálu a v dielni. Prajem všet-
kým najmä veľa zdravia.

Ing. Juraj Lednický, predseda PD Pobedim
Foto: Ing. Juraj Lednický
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20. apríl – Deň narcisov

Telocvičná jednota Sokol Pobedim – ženy bilancovala

Zo života pobedimských rybárov

Žltý kvietok je znakom nielen prichádzajúcej
jari, ale aj symbolom boja proti rakovine.
Ako je už od roku 2007 zvykom, osem

dobrovoľníčok sa schádza už v skorých ranných
hodinách, aby sa aj naša obec stala súčasťou
celoslovenskej dobročinnej akcie v boji proti ra-
kovine. Obec Pobedim, MS SČK v spolupráci
so ZŠ s MŠ Jána Hollého v Pobedime nikdy túto
udalosť nenechajú bez povšimnutia. S milým
úsmevom pripínajú žlté kvietky narcisov všet-
kým šľachetným ľuďom, ktorí majú srdce
na správnom mieste a svojím dielom chcú pris-

pieť k zmierneniu priebehu choroby, ktorá neľú-
tostne skúša životy mnohých ľudí.
Tento rok sa podarilo vyzbierať úctyhodnú

sumu 813,19 €. Nazbieraná suma každým
rokom rastie!
Organizátori všetkým prispievateľom srdečne

ďakujú. Je to pre nich hnacia sila a signál, že
myšlienka Dňa narcisov býva naplnená do po-
sledného lupienku krehkej rastlinky, pretože
rovnako krehké je aj naše zdravie a nikdy ne-
vieme, či túto pomoc nebudeme potrebovať aj
my sami... PaedDr. Lucia Klimová

Výročná členská schôdza TJ Sokol Pobedim
– ženy sa konala 14. apríla 2023. Zúčastnilo sa
jej 21 členiek. Hosťom schôdze bola starostka
obce Mgr. Andrea Augustínová.
Prvým bodom programu bola Správa o čin-

nosti za rok 2022. Organizácia má v súčasnosti
25 členiek. Činnosť je zameraná na pravidel-
né cvičenie žien, ktoré sa koná každý týždeň
v telocvični základnej školy. V minulom roku
sme z dôvodu protipandemických opatrení
s cvičením začali až v mesiaci jún.
Okrem pravidelného cvičenia máme aj

množstvo ďalších aktivít. Upravovali sme ze-
leň v areáli Roľníckeho domu, usporiadali sme
zájazd do Košíc a pripomenuli si životné jubileá
svojich členiek. Tak ako aj po iné roky sme sa
podieľali na organizačnom zabezpečení Dňa
detí a rodiny a zúčastnili sa na vianočných tr-
hoch v našej obci, kde sme v stánku predávali
vlastnoručne napečené lokše a tradičný vianoč-
ný punč. Počas roka sme aktívne spolupracova-

li s Považskou sokolskou župou M.R.Štefánika
Trenčín.
Po zhodnotení činnosti organizácie za rok

2022 bola predložená Správa o hospodárení
za rok 2022 a Plán činnosti na rok 2023.
V závere, ako býva zvykom, nechýbal ani

tradičný program. Tento raz sme si oživili
spomienky na prvú Spartakiádu, absolvova-
nú v roku 1985, humornou poviedkou. Po nej
nasledovala prezentácia všetkých doterajších
cvičebných úborov a náradia, s ktorými sme
cvičili na Spartakiádách, Sokolských zletoch,
Telovýchovných slávnostiach, Gymnaestráde,
či Sokolgyme s pripomenutím si tých najemotív-
nejších a najveselších príhod, ktoré sme zažili.
Záverom by som rada pozvala medzi nás

všetky ženy bez rozdielu veku, ktoré chcú urobiť
niečo pre svoje zdravie a pohybom zregenero-
vať nielen svoje telo, ale aj dušu. Cvičíme každý
štvrtok o 18:30 h. v telocvični základnej školy
s výnimkou letných mesiacov a prázdnin.

Vladimíra Žitňanská, starostka TJ Sokol Pobe-
dim – ženy
Foto: archív TJ Sokol

Zima sa skončila a otvorenie plnej rybárskej
sezóny sa nezadržateľne blížilo. Kým si však ry-
bári mohli vychutnať svoj koníček plnými dúška-
mi, konalo sa niekoľko veľmi dôležitých udalos-
tí.
V marci 26.3. sme sa stretli na výročnej

členskej schôdzi. Najdôležitejším bodom
schôdze bola voľba nového výboru Rybárskeho
Spolku Zástodolie Pobedim na ďalšie štyri roky.
Prihlásilo sa sedem kandidátov a prítomných 27
členov si z nich zvolilo päťčlenný výbor. Novým
predsedom sa stal Michal Vavro, podpred-
sedom Ľubomír Melicher, tajomníkom Michal
Lauko, hospodárom Marián Dúdik a ako piaty
člen výboru bol zvolený Adrián Dúdik.
O týždeň neskôr sme usporiadali pretek Jar-

ný Zástodolský Pstruh, na ktorý boli veľmi
dobré ohlasy širokej rybárskej verejnosti.
V priebehu apríla sa za výraznej pomoci na-

šich členov podarilo dokončiť rozbehnutý
projekt úpravy brehu, začali sme napúšťať
vodu a umiestnili sme hniezda na jarný výter zu-
báča. Pri kontrole hniezd sme zistili, že naša
snaha nebola márna a zubáčom sa hniezda,
ktoré pripravil nový pán hospodár, páčili.
Náš rybársky spolok sa v tomto období rozší-

ril o dvoch detských rybárov. Počet členov spol-
ku bol v tej dobe 37 dospelých a 5 detí do 15
rokov.
Začiatok rybárskej sezóny vyšiel tento rok

na pondelok 1. mája. Bohužiaľ, nie všetko je
tak, ako by sme si predstavovali. V tento deň
nás zasiahla veľmi smutná správa. Opustil nás
náš dlhoročný člen a kamarát Mário Plichta.
Jeho obľúbené rybárske miesto je od tohto dňa
prázdnejšie. Rovnako všetkým chýba aj jeho
humor a pomocná ruka. Odpočívaj v pokoji,
kamarát...

V pláne máme veľa prevažne rybárskych
akcií. Z tých najdôležitejších spomeniem tieto:
• 23 – 24. jún: 1. ročník kaprového preteku

Pobedimská 24ka, ktorý nahradil náš
tradičný májový pretek. (Poznámka reda-
kcie: pretek sa konal po termíne uzávierky
novín. Článok si prečítate v ďalšom čísle),

• 24. september: prvý ročník úspešného det-
ského plaváčkového preteku „Pobedimský
Plavák 2023“,

• 11. november: prívlačový pretek pre verej-
nosť „Jesenný Pobedimský pstruh“,

• 25. november: pretekovú sezónu ukončíme
našim obľúbeným Prívlačovým pretekom
pre členov a priateľov spolku.
Držte nám, prosím, palce, aby sa všetky

tieto akcie podarili, aby sme aj naďalej mali
chuť, energiu a ľudí ochotných pomáhať. Ďaku-
jem.

Michal Vavro,
predseda RS Zástodolie Pobedim

Foto: archív RS Zástodolie
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